
Svar på Markku Weckmans och Niilo Kärkis samt 41 andra ledamöters motion om att 
utöka sportkortets användning så att det omfattar vinterbadare som fyllt 70 år
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Markku Weckman och Niilo Kärki samt 41 andra ledamöter har lämnat in följande motion i enlighet 
med fullmäktiges arbetsordning:

”Att utöka sportkortets användning så att det också omfattar vinterbadare som fyllt 70 år.

I Vanda finns två vinterbadplatser som staden upprätthåller, Hanaböle träsk och Dragnäset. För båda 
betalar man en årlig pantavgift för nyckeln till det uppvärmda omklädningsrummet. Dessutom ska man 
betala en användningsavgift, vilket föreslås slopas för personer som fyllt 70 år (fri användning med 
Sportkortet).”

Stadsfullmäktige 12.12.2016 § 24

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning.
_____

Bildningsväsendets verksamhetsområde konstaterar som sitt svar på motionen följande:

Ett viktigt prioriteringsområde för idrottsservicen är att främja motion och idrott bland den åldrande 
befolkningen, för att upprätthålla funktionsförmågan och öka välmåendet, varför basverksamheten 
innehåller flera tjänster som riktas till personer i senioråldern, av vilka flera redan är avgiftsfria eller har 
ett lågt pris. Exempel på idrottsplatser som är avgiftsfria och ger möjligheter att motionera på egen hand 
är näridrottsplatser, friidrottsplaner, skolornas planer, skidspår, friluftsleder och gång- och cykelleder.

I kursutbudet för ledd motion som ordnas av idrottsservicen ligger tyngdpunkten på grupper för 
personer i senioråldern. De ledda motionsgrupperna erbjuder möjlighet till regelbunden motion i en 
social miljö. Ledda kurser riktade till seniorer erbjuds till rabatterat pris och inträdesavgifterna till 
simhallar och gym har också pensionärsrabatt. 

Alla Vandabor som fyllt 70 år får ett sportkort, som berättigar till gratis inträde till Vanda stads simhallar 
och gym under vardagar. I en undersökning som gjordes av Esbo stad år 2011 framgick det att de 
personer som använder sportkortet, i regel är sådana som också i övrigt rör på sig aktivt. Utgående från 
detta vore det sannolikt att en utvidgning av sportkortets användningsområde skulle leda till att kunder 
som tidigare betalat skulle få fler tjänster gratis, medan knappt några nya kunder skulle komma att 
omfattas av servicen.

I Vanda kan man vinderbada i Dragnäsets friluftsbad och i Hanaböle träsk. Idrottsservicen svarar för att 
upprätthålla Dragnäsets friluftsbad medan fastighetscentralen svarar för vinter- och bastubadstjänsterna 
i Hanaböle träsk. Precis som när det gäller sportkortet, antas endast de som redan från tidigare är aktiva 
vinterbadare gynnas, om nyckeln beviljas avgiftsfritt till dem som innehar sportkortet.



Genom prissättningen kan man styra användningen av och efterfrågan på idrottsplatser vilket är viktigt 
när det gäller att öka användningsgraden för olika platser. Prissättningen har också en direkt inverkan på 
hur idrottsservicens inkomstmål nås. Om staden beslutar att utvidga sportkortets verksamhetsområde, 
måste idrottservicens förlust av inkomster samt de kostnader som orsakas av kortens administration 
beaktas i idrottsservicens budget. Avlägsnande eller minskande av ett enskilt servicepris står i strid med 
de kontinuerligt stigande inkomstmålen. Om betalarunderlaget inskränks och inkomstflödet minskas, 
måste priset på de avgiftsbelagda tjänsterna höjas eller betalningsunderlaget breddas, bl.a. blir man 
tvungen att ta upp de avgiftsfria idrottslokalerna för barn och ungdomar till övervägande. Vidare ökar 
trycket på att höja simhalls- och gymavgifterna betydligt, vilket å sin sida försämrar möjligheterna, 
särskilt för familjer med små inkomster att använda simhallstjänsterna.

Stadsstyrelsen 27.2.2017 § 21

Förslag framfört av biträdande stadsdirektören för bildningsväsendets verksamhetsområde:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge Markku Weckman och Niilo Kärki samt de 41 andra ledamöter som undertecknat 

motionen stadsstyrelsens svar i enlighet med förslaget, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Stadsstyrelsen beslutade enhälligt att återremittera ärendet för ny beredning.
____

Bildningsväsendets verksamhetsområde konstaterar som sitt svar på motionen följande:

Ett viktigt prioriteringsområde för idrottsservicen är att främja motion och idrott bland den åldrande 
befolkningen, för att upprätthålla funktionsförmågan och öka välmåendet, varför basverksamheten 
innehåller flera tjänster som riktas till personer i senioråldern, av vilka flera redan är avgiftsfria eller har 
ett rimligt pris. 

I kursutbudet för ledd motion som ordnas av idrottsservicen ligger tyngdpunkten starkt på grupper för 
personer i senioråldern. De ledda motionsgrupperna erbjuder möjlighet till regelbunden motion i en 
social miljö. Ledda kurser riktade till seniorer erbjuds till rabatterat pris och inträdesavgifterna till 
simhallar och gym har också pensionärsrabatt. 

Alla Vandabor som fyllt 70 år får ett sportkort, som berättigar till gratis inträde till Vanda stads simhallar 
och gym under vardagar. Man har lagt märke till att de personer som använder sportkortet, i regel är 
sådana som också i övrigt rör på sig aktivt. Utgående från detta vore det sannolikt att en utvidgning av 
sportkortets användningsområde skulle leda till att kunder som tidigare betalat skulle få fler tjänster 
gratis, medan knappt några nya kunder skulle komma att omfattas av servicen. Resultaten från en 
undersökning om motsvarande förmån, som gjordes i Esbo stad i fjol, bekräftar denna uppfattning.

I Vanda kan man vinterbada i Dragnäsets friluftsbad och i Hanaböle träsk. Idrottsservicen svarar för att 
upprätthålla Dragnäsets friluftsbad medan fastighetscentralen svarar för vinter- och bastubadstjänsterna 
i Hanaböle träsk. Precis som när det gäller sportkortet, antas endast de som redan från tidigare är aktiva 
vinterbadare gynnas, om nyckeln beviljas avgiftsfritt till dem som innehar sportkortet. Kundstatistiken 
som samlats in vid Hanaböle träsk från de senaste åren stöder detta: det totala antalet kunder har till 
och med minskat, varför den nya praxisen förmodligen inte medfört några nya seniorkunder. I det totala 



antalet kunder har man beaktat personer från tidigare år som betalat säsongavgiften, personer från detta
år som betalat säsongavgiften och de som kvitterat sin betalning med sportkortet.

Med idrottsservicen prissättning kan man styra användningen av och efterfrågan på idrottsplatser. 
Prissättningen har också en direkt inverkan på hur idrottsservicens inkomstmål nås. Om staden beslutar 
att utvidga sportkortets verksamhetsområde, måste idrottservicens förlust av inkomster samt de 
kostnader som orsakas av kortens administration beaktas i idrottsservicens budget. Avlägsnande eller 
minskande av ett enskilt servicepris står i strid med de kontinuerligt stigande inkomstmålen. Om 
betalarunderlaget inskränks och inkomstflödet minskas, måste priset på de avgiftsbelagda tjänsterna 
höjas eller betalningsunderlaget breddas. Detta innebär bl.a. att man blir tvungen att ta upp de 
avgiftsfria idrottslokalerna för barn och ungdomar till övervägande. Vidare ökar trycket på att höja 
simhalls- och gymavgifterna betydligt, vilket å sin sida försämrar möjligheterna, särskilt för familjer med 
små inkomster att använda simhallstjänsterna.

I fortsättningen är det skäl att, i samarbete med alla de ansvariga instanser som producerar tjänster, 
underhandla om prissättningen av stadens tjänster när den ändras.

Stadsstyrelsen 22.1.2018 § 20

Förslag framfört av biträdande stadsdirektören för bildningsväsendets verksamhetsområde:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge Markku Weckman och Niilo Kärki samt de 41 andra ledamöter som undertecknat 

motionen stadsstyrelsens svar i enlighet med förslaget, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.
Beslut:
Förslaget godkändes.
___

Stadsfullmäktige 5.3.2018 § 10

Stadsstyrelsens förslag: 
Stadsfullmäktige beslutar anteckna stadsstyrelsens svar för kännedom.
Behandling:
Under behandlingen av ärendet föreslog ledamoten Niilo Kärki understödd av ledamoten Tanja 
Vahvelainen att ärendet återremitteras för ny beredning.

Ordförande konstaterade att man måste rösta om förslaget till återremittering och gav följande 
omröstningsförslag: de som understöder en fortsatt behandling av ärendet röstar ja och de som 
understöder en återremittering av ärendet för ny beredning röstar nej. Omröstningsförslaget godkändes.
Vid omröstningen gavs 45 ja-röster och 19 nej-röster, varvid ordföranden konstaterade att behandlingen 
av ärendet fortsätter.
Beslut: 
Förslaget godkändes.

Bilaga:
– Den undertecknade fullmäktigemotionen

Anvisningar för sökande av ändring: 4.1 Besvärsförbud
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